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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

1. Kokouksen avaus  

 

Meidän Lappeenranta § 34 

Läntinen alueraati  

 
 
  
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Avataan kokous ja todetaan läsnäolijat. 
   
 Päätös Avattiin kokous ja todettiin läsnäolijat. 
 
  Paikan päällä kokoustilassa: 
 

Buuri Sini, Rutolan kyläytoimikunta  

Hämäläinen Anu, Kuusimäki, Kourula ja Lavola asukasyhdistys 

Huttunen Esko, aktiivinen asukastoimija, Sammonlahti / Skinnarila 

Mustonen Jonne, aktiivinen asukastoimija, Skinnarila 

Nuottimäki Ahti, Kuusimäki, Kourula ja Lavola asukasyhdistys 

Olkkonen Anu, toiminnanjohtaja, Etelä-Karjalan työ- Ja  

asukastupayhdistys ry, Ekta ry 

Pinla Nokkanen, LTKY, LUT -yliopiston ylioppilaskunta 

Salla Törmä, diplomityöntekijä, LUT University | LAB University Of  

Applied Sciences 

  Minna Luotela, asiakasmaksusihteeri, assistenttipalvelut,  

Lappeenrannan kaupunki 

Pia Pulliainen, osallisuuskoordinaattori, Lappeenrannan kaupunki 

 
Teams-linkin kautta mukana kokouksessa: 
 
Tuomas Pylkkänen, valmiuspäällikkö, Etelä-Karjalan Pelastuslaitos, 

kohdat 1-4 § 
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

2. Pöytäkirjan tarkastus 
 
Meidän Lappeenranta § 35 
Läntinen alueraati  
   
   
 
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Tämän kokouksen pöytäkirja päätetään tarkastaa 22.3.2023. 
  Valitaan pöytäkirjan tarkastajat. 
 
 Päätös Valittiin pöytäkirjantarkastajiksi Jonne Mustonen ja Ahti Nuottimäki 
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

3. Läntisen alueraadin sihteerin vaihtuminen 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 36 

Läntinen alueraati 

 

 Läntisen alueraadin esittelijäsihteeri vaihtuu. Uutena aloittaa 

Lappeenrannan kaupungin asiakasmaksusihteeri, assistenttipalvelut, 

Minna Luotela 1.1.2023 alkaen. 

 

  Läntisessä alueraadissa ovat mukana valtuustokaudella 

2021-2025: 

 

1. Buuri Sini, Rutolan kylätoimikunta 

2. Hämäläinen Anu, Kuusimäki, Kourula ja Lavola asukasyhdistys 

3. Huttunen Esko, aktiivinen asukastoimija, Sammonlahti / Skinnarila 

4. Mustonen Jonne, aktiivinen asukastoimija, Skinnarila 

5. Myyrä Taija, Ruoholammen alueen asukasyhdistys 

6. Nuottimäki Ahti, Kuusimäki, Kourula ja Lavola asukasyhdistys 

7. Olkkonen Anu, toiminnanjohtaja,  

    Etelä-Karjalan työ- ja asukastupayhdistys ry, Ekta ry 

8. Pennanen Kirsi, Kuusimäki, Kourula ja Lavola asukasyhdistys 

9. LTKY, LUT -yliopiston ylioppilaskunta 

10. KOE, LAB-ammattikorkeakoulun opiskelijakunta 

 

https://lappeenranta.fi/lantinen-alueraati   

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://lappeenranta.fi/lantinen-alueraati
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

4. Läntisen alueen yleinen väestönsuoja 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 37 

Läntinen alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 
Läntisen alueen yleinen väestönsuoja sijaitsee Sammonlahden koulun 

tiloissa. Siellä on 150 paikkaa. Läntisellä suuralueella asuu 

Tilastokeskuksen mukaan 15.241 asukasta (31.12.2021). 

 

Sammonlahden yläkoulu toimii nykyisessä koulurakennuksessa 

kevätlukukauden loppuun saakka ja siirtyy sen jälkeen väistötiloihin. 

Sammonlahden yläkoulu puretaan syksyllä 2023. Sammontalon on 

tarkoitus valmistua käyttöönotettavaksi vuonna 2025. 

 

Väestönsuojelun suunnittelu ja väestönsuojeluun varautuminen ovat 

osa viranomaisten tehtäviä ja näitä harjoitellaan vuosittain. Yksi osa 

väestönsuojelua ovat väestönsuojat, joita on erilaisia. Taloyhtiöillä voi 

olla oma väestönsuoja tai yhteissuoja muiden taloyhtiöiden kanssa, 

lisäksi työpaikoilla voi olla omat suojansa.  

 

Yleinen väestönsuoja on tarkoitettu alueella asuvien ja oleskelevien 

sekä ulkona liikkuvien suojaamiseen. Näitä yleisiä väestönsuojia, jotka 

ovat kuntien omistuksessa, on yleensä vain suurimmissa kunnissa. Jos 

maaseudulla tai omakotitaloalueilla yleisiä suojatiloja ei ole, tällöin 

suojatoimista huolehditaan itse. 

 

Suomessa ei ole erillisiä väestönsuojeluorganisaatioita, väestön-

suojelusta vastaavat kaikki ne viranomaiset ja toimijat, jotka suorittavat 

normaalioloissa niitä tehtäviä, jotka konfliktin aikana katsotaan 

väestönsuojelutehtäviksi. Tällaisia toimijoita ja viran-omaisia ovat mm. 

kunnat, pelastuslaitokset, sosiaali- ja terveys-viranomaiset ja 

ympäristöviranomaiset. 

 

https://pelastustoimi.fi/etela-karjala/vaestonsuojelu-ja-yleiset-

vaestonsuojat 

 

https://pelastustoimi.fi/etela-karjala/vaestonsuojelu-ja-yleiset-vaestonsuojat
https://pelastustoimi.fi/etela-karjala/vaestonsuojelu-ja-yleiset-vaestonsuojat


 

 

Kokouksessa on mukana Etelä-Karjalan pelastuslaitoksen valmius-

päällikkö Tuomas Pylkkänen esittelemässä ja keskustelemassa 

Läntisen alueen väestösuojista. 

 

Puheenjohtajan esitys 

 

Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta. 

   

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskusteltiin asiasta. Sammontaloon tulee uusi 

vastaava väestösuoja. Rakennusaikana alueella ei ole lainkaan yleistä 

väestösuojaa. Viranomaisen näkemyksen mukaan on olemassa viiden 

vuoden siirtymäaika.  
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

5. Diplomityö; asukkaiden osallistamisen ja alueraatien kehittäminen osana CaPs 

tutkimusprojektia 

 

Meidän Lappeenranta § 38 

Läntinen alueraati 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 
 

Läntisen alueraadin kokoukseen osallistuu diplomityöntekijä Salla  

Törmä (LUT University | LAB University Of Applied Sciences ) osana  

CaPs (Citizens as Pilots of Smart cities) tutkimusprojektia. 

 

Diplomityön aiheena on asukkaiden osallistamisen ja alueraatien 

kehittäminen osana CaPs tutkimusprojektia.  

 

Salla Törmä esittelee kokouksessa diplomityötään. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 
 
  Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta.  

   

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskusteltiin asiasta. 
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

6. Millainen paikka Sammonlahti on asua ja elää? 

 

Meidän Lappeenranta § 39 

Läntinen alueraati 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 
 

Sammontorin asukastilassa keskusteltiin yhdessä torstaina 9.3.  

klo 10 - 12.30. Aiheena oli ”Millainen paikka Sammonlahti on asua ja 

elää?”  

 

Tilaisuudessa pohdittiin millaisena asukkaat kokevat Sammonlahden 

alueen viihtyvyyden ja palvelut? Miten aluetta voisi kehittää? Tuntuuko, 

että Sammonlahti on turvallinen ja hyvä kotipaikka? 

 

Keskustelussa käytettiin Erätauko-menetelmää. Erätauon tarkoituksena 

on edistää rakentavaa ja tasavertaista yhteiskunnallista keskustelua 

toisiaan kunnioittaen niin, että hiljaisemmatkin saavat äänensä 

kuuluviin. Tavoitteena on ymmärryksen ja vuorovaikutuksen 

lisääntyminen, ei yksimielisyys tai konkreettiset ratkaisut.   

  

Osallistujien suostumuksella keskustelusta koottiin nimetön yhteenveto, 

joka on lähetetty asianomaisille kaupungin edustajille. Kooste on tämän 

esityslistan liitteenä. 

   

Keskustelu järjestettiin osana Lahden AKE:n ja Cultura-säätiön Minun 

kuntani -hanketta. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 
 
  Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta.  

  Päätetään tarvittaessa toimenpiteistä. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskusteltiin asiasta. 
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

7. Sammonlahden uimaranta 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 27 / Kokous 8.11.2022 

Läntinen alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen,  

puh. 040 5494 740 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

Sammonlahden uimarannan (Rantaniitynkatu, Lappeenranta) 

uimavesiluokka on pudonnut hyvästä huonoksi uimakauden 2022 

näytetuloksien vuoksi. 
 

Sammonlahden uimaranta on yleinen uimaranta ja niin sanottu EU-

uimaranta, jonka uimaveden laadun arviointi perustuu yksittäisiin 

valvontatutkimustuloksiin ja pitkäaikaiseen uimaveden laadun 

seurantaan. Laadun arviointi perustuu sosiaali- ja terveysministeriön 

asetukseen 177/2008. Uimavesi luokitellaan uimakauden jälkeen 

erinomaiseksi, hyväksi, tyydyttäväksi tai huonoksi neljän uimakauden 

valvontatutkimustuloksista laskettujen prosenttipisteiden perusteella. 
 

Sammonlahden uimarannan uimavesiluokka on ollut aiemmin 

erinomainen tai hyvä.  
 

https://www.epressi.com/tiedotteet/urheilu-ja-vapaa-

aika/sammonlahden-uimarannan-uimavesiluokka-putosi-huonoksi.html  
 

Kokouksessa on mukana Lappeenrannan seudun ympäristötoimesta 

terveystarkastaja Taina Rajala kertomassa ajankohtaiset kuulumiset 

veden laadusta. 

 

Puheenjohtajan esitys 
 

Merkitään tiedoksi.  
   

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Olettavaa on, että kanadanhanhet olisivat tällä  

  hetkellä suurin syy veden laadun heikentymiseen. Tulossa on myös  

  Lappeenrannan Energian jätevesilinjan saneeraus lähivuosina. 

  Miten saada hanhet poistumaan? Esimerkiksi Lahdessa on käytetty  

 droneja ja koiria hanhien hätistelyyn. Liikuntatoimi on luvannut  

 selvitellä asiaa. Liikuntatoimen selvitettävä myös kuinka usein rantaa  

 tulisi siivota. Mika Kivistö ja Marko Siltamies ovat liikuntatoimen  

 yhteyshenkilöt rannan kunnossapidossa. Seuraava uimakausi menee  

 tietoja kerätessä. Keväällä tulisi olla aktiviteettia rannalle ettei hanhet  

https://www.epressi.com/tiedotteet/urheilu-ja-vapaa-aika/sammonlahden-uimarannan-uimavesiluokka-putosi-huonoksi.html
https://www.epressi.com/tiedotteet/urheilu-ja-vapaa-aika/sammonlahden-uimarannan-uimavesiluokka-putosi-huonoksi.html


 

 

 ”rantaudu” autiolle rannalle ennen uimakauden alkua. Alueraati voi  

 toimia kontaktina asukkaiden suuntaan. 
 

Meidän Lappeenranta § 40 / Tämän 22.3.2023 kokouksen käsittely 

Läntinen alueraati 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 
 

Läntinen alueraati seuraa Sammonlahden uimarannan vedenlaadun 

paranemista. Uimaranta on liikuntatoimen vastuulla ja Lappeenrannan  

ympäristötoimi seuraa veden laatua.   
 

Seuraaviin kysymyksiin on pyydetty vastauksia: 
 

• Onkohan suunnitteilla uusia toimenpiteitä hanhien karkottamisesta 

uimarannalta?  
 

o   Liikuntatoimi on tekemässä aiheesta pyydettyä selvitystä 

kaupunginvaltuustolle. Tällä hetkellä Varsinais-Suomen ELY:ltä on 

pyydetty lupaa muutamaan erilaiseen ”hätyytystapaan”. Liikuntatoimi 

odottaa vielä vastausta. 
 

• Onko selvinnyt jotain uutta veden laadun heikkenemisen syystä? 
 

• Voisikohan uusia näytteitä ottaa, ennen kuin hanhet ennättävät 

Sammonlahden rannoille sankoin joukoin? 
 

 

 Puheenjohtajan esitys 
 
  Keskustellaan asiasta.  

  Päätetään tarvittaessa toimenpiteistä. 
 

 Päätös Keskusteltiin asiasta. Alueraati toivoo näytteenottojen alkavan jo  
  toukokuussa. 
 

  Merkittiin tiedoksi myös ympäristötoimen terveystarkastaja Taina  
  Rajalan kommentit asiasta; Sammonlahden uimarannan  
  näytteenottosuunnitelmaa on luonnosteltu ja alustavasti näytteiden otto  
  aloitetaan kesäkuussa 5.6. Samalla on tarkoitus ottaa läheisiltä  
  kosteikoilta vesinäytteitä, jotta voidaan selvittää myös noiden  
  kosteikoilta purkautuvien vesien laatua ja niiden mahdollista vaikutusta.  
  Näytteenottoa on siitä tarkoitus jatkaa noin parin viikon välein elokuun  
  loppuun saakka. Luulisin, että tällä saadaan aika hyvä kuva tuosta  
  veden laadusta ja vaihteluista. Näytteenottojen yhteydessä  
  havainnoidaan hanhien määrää ja mahdollisia rankkasateita ja kovia  
  tuulia. Mahdollisuuksien mukaan voidaan yrittää ottaa näyte myös  
  ennen hanhien saapumista. Mitään uutta veden laadun heikkenemisen  
  syistä ei ole selvinnyt, odottelemme kesän näytetuloksia ja katsotaan, 
  että mitä tietoa niistä saadaan. 
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

8. Skinnarilan rinteen alapään hiihtolatu 

 

Meidän Lappeenranta § 41 

Läntinen alueraati 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 
 

  Alueraadin jäsen on tuonut esiin seuraavan asian;  

 

Skinnarilan rinteen alapäässä kulkee hiihtolatu. Paikka on osoittautunut 

tänä talvena ongelmalliseksi. Latukelkka on jäänyt sinne kiinni, koska 

alueella on vettä.  

 

Alueraadin jäsen on ollut yhteydessä jo liikuntatoimeen ja saanut 

viestiä, että todennäköisesti latua ei avata tänä talvena?  

 

Latu on erittäin tärkeä länsialueen asukkaille. Latua käyttävät asukkaat 

pääsevät suoraan ladulle ja näin vältetään autolla liikkumista. 

Latuyhteys on kahteen suuntaan lentokentän ladulle ja Skinnarilaan. 

 

Liikuntatoimelta kommentoitiin asiaa seuraavasti 14.3.2023: 

 

Kyseisen alueen kosteus on suuri ongelma latujen teon suhteen. 

Liikuntatoimen latukone upposi alkutalvesta suopohjaan ja sen jälkeen 

kyseistä kohtaa on pyritty avaamaan ainoastaan moottorikelkalla. 

Liikuntatoimi selvittää yhdessä metsäpuolen kanssa tulevana kesänä 

vaihtoehtoista / kiertävää reittiä tuohon haastavalle osalle, mikäli 

lähiympäristö antaa siihen mahdollisuuden. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 
 
  Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta.  

  Päätetään tarvittaessa toimenpiteistä. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskusteltiin asiasta. Esitetään liikuntatoimelle, että 
  nykyistä latupohjaa vahvistetaan tai vaihtoehtoinen kiertävä reitti 
  rakennetaan ympärivuotista käyttöä varten. 
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

9. Kevyenliikenteenväylän turvattomuus 

 

Meidän Lappeenranta § 42 

Läntinen alueraati 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 
 

  Alueraadin jäsen on tuonut esiin seuraavan asian; Lavolantien Neste  

  -aseman läheisyydessä kevyenliikenteenväylän käyttäjät tuntevat  

  suurta turvattomuutta väylää käyttävien autoilijoiden takia. 

 

Asiaa on viety eteenpäin Kadut ja Ympäristö vastuualueelle, paikalle 

asennettiin betoniporsaat, mutta niitä on siirrelty syrjään talviaurausten 

takia ja tilanne on nyt taas ennallaan. 

 

Kokouksessa käydään tarkemmin paikka läpi. 

 
 

  
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta.  
  Päätetään tarvittaessa toimenpiteistä. 
 
 Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskusteltiin asiasta. 

 Alue tarkentui Torpanpellonkadun ja Lavolan Nesteen välille. Esitetään 
 kaupungille, että kevyen liikenteen molempiin päihin asennetaan  
 puomit, jotka mahdollistavat aurauskaluston toiminnan väylällä. 
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

10. Sammontorin asukastilan toiminnan kuulumiset 

 

Meidän Lappeenranta § 43 

Läntinen alueraati  

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

  Kokouksessa Ekta ry:n toiminnanjohtaja Anu Olkkonen kertoo  

  Sammontorin tämän hetkiset kuulumiset toiminnan jatkuvuuden  

  suhteen. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Kompassi tila suljetaan huhtikuussa, sen toimintoja 

siirtyy asukastilaan. 
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

11. Länsialueen asukastoiminnan kuulumisia 

 

Meidän Lappeenranta § 44 

Läntinen alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

   

 

  Länsialueella toimii kolme (3) asukasyhdistystä ja  

  yksi (1) kylätoimikunta: 

 

▪ Kuusimäki-Kourula-Lavola asukasyhdistys 

▪ Lappeenrannan Länsialueen asukasyhdistys - toiminta ”levossa” 

▪ Ruoholammen asukasyhdistys – ei tietoa toiminnasta 

▪ Rutolan kylätoimikunta 

 

 Länsialueella on myös aktiivista toimintaa opiskelijoiden toimesta 

 

▪ LUT-yliopiston ylioppilaskunta 

▪ KOE, LAB-ammattikorkeakoulun opiskelijakunta 

 

  Kokouksessa kuullaan asukastoiminnan kuulumisia. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi.  
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Läntinen alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

12. Läntisen alueen tavoitteet valtuustokaudelle 2021 -2025 

 

Meidän Lappeenranta § 45 

Läntinen alueraati  

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, assistenttipalvelut, Minna Luotela,  

puh. 040 634 1414 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

  Tavoitteena on ylläpitää ajantasaista alueraadin “Alueen tavoitteet”  

  listausta.  

 

1. Kevyen liikenteen reittien kehittäminen 
 

• Länsialueen Laaturaitti / Laatukäytävä välille Keskusta – Skinnarila. 
 

• Lentokentän ja Maasotakoulun välissä olevan  

latupohjan viereen kevyenliikenteenväylä.  
 

• Valaistukset kevyen liikenteen reiteille: Korpisuonkatu ja 

Puistomäenkatu välinen kevyenliikenteenreitti, valot puuttuvat. 
 

Toimenpiteet: Kysytty Kadut ja Ympäristö vastuualueelta päivitystä. 
 

Vastaus: Keskustan ja Skinnarilan välillä kulkee Helsingintien 

molemmilla puolilla pyörätie sekä lisäksi Lentokentäntien varressa. 

Kehitämme pääväylänä olevaa Helsingintien pohjoispuolella olevaa 

väylää ja sen pyöräilyolosuhteita on saatu paremmaksi. Olemme 

rakentaneet tätä Traficomilta saadulla avustuksella, jota ei tälle 

vuodelle saatu. Tulemme myös jatkossa hakemaan tätä ja pyrimme 

tekemään erotellun pyörätien yliopistolle asti kun saamme järjestettyä 

rahoituksen.  
 

Emme ole suunnittelemassa ladun viereen uutta virallista kevyen- 

liikenteenväylää, siellä on käytettävissä erillisiä polkuja joita pitkin voi 

kulkea myös talvella.  
 

Tarkastamme katuvalojen kunnot alueellisesti ja otamme tämän 

huomioon siihen. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 22.3.2023 kokoukseen.  

Seurataan tavoitteen toteutumista. 
 

 

 



 

 

2. Liikennevalot Poronkadun ja Merenlahden tien risteykseen 
 

Skinnarilan kampusalueen kasvettua ammattikorkeakoulun siirryttyä 

alueelle, on liikenne kasvanut huomattavasti etenkin tällä kadulla. 

Tämän risteyksen kautta kulkee myös paljon pieniä koululaisia alueen 

lähikouluihin. Vanhemmat ja Läntinen alueraati kokee tämän risteyksen 

erityisen vaaralliseksi huolimatta korokkeista ja punaisesta huomio-

valosta ja esittää tähän risteykseen asennettavaksi liikennevalot 

liikenneturvallisuuden takaamiseksi. 
 

Toimenpiteet: Asiaa on jo edellisellä valtuustokadulla viety eteenpäin 

kaupungilla, mutta tuloksetta. Kysytty Kadut ja Ympäristö vastuu-

alueelta päivitystä tilanteeseen. 
 

Vastaus: Merenlahdentien ja Poronkadun risteyksen liikennevalojen 

toteutusta tai suunnittelua ei ole edistetty. Eikä kyseisen risteyksen 

liikennevalojen toteutusta tai suunnittelua ole merkitty kadut ja 

ympäristön työohjelmaan seuraaville vuosille. Risteyksessä on jo 

nykytilassaan toteutettuja liikenneturvallisuutta parantavia ja ajo-

nopeuksia hillitseviä ratkaisuja (korotettu risteysalue ja suojatien 

huomiovalot).  
 

Selvitään vielä onko risteyksessä mahdollista tehdä muita raken-

teellisia muutoksia liikenneturvallisuuden parantamiseksi, kuten 

liittymän korotuksen uusimista, valaistuksen parantamista / uusimista 

tai liikenteenohjauksen tehostamista. Lisäksi kaupungissa on tehty 

periaatepäätös nopeusrajoituksien laskemiseksi ja se toteutetaan 

alueittain lähivuosien aikana. Tämä parantaa liikenneturvallisuutta 

kaupungin alueella. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 22.3.2023 kokoukseen.  

Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

  3. Kourulan koulu- ja liikekeskuksen sekä ympäristön kunnostus 
 

  Katajakadulla 10 - 12 sijaitsee Kuusimäen koulu, Kourulan päiväkoti, 

Kourulan palloiluhalli, Erikoisliikkeitä, Kahvila. Alueraati on tuonut asiaa 

esille jo edellisellä valtuustokaudella. 
 

  Toimintakeskuksen ikkunakorjauksen loppuun saattaminen  

  – onko tehty? Toimintakeskuksen pysäköintialue – päällysteen  

  peruskunnostus pohjustustöineen. Pysäköintialueen jakaminen  

  kahteen osaan valaisinpylväiden välille istutettavien pensain.  

  Alueen istutukset – istutusten ja ympäristön hoito ja siistiminen 

  Kaikkien rakennusten (koulu, toimintakeskus, liiketilat) peruskorjaus 

   

  Toimenpiteet: Edellä mainitut korjauskohteet toimitettu vuonna 2014  

  valokuvin selostettuna Tilakeskukselle sekä Yritystilalle. Kaupungilta  



 

 

  / Tilakeskukselta on ilmoitettu aikanaan,että korjauksia tehdään  

  annetun budjetin puitteissa. Kysytty LATO:lta (Lappeenrannan  

  Toimitilat Oy) päivitystä tilanteeseen. 
 

  Vastaus: Ikkunoita on korjattu ja uusittu, jos niitä on rikottu.  

  Pysäköintialueen asfalttia on korjattu tarpeen mukaan. Ulkoalueen  

  hoito on tilattu L&T:lta. Koulun ja päiväkodin alueelta on kaadettu  

  huonokuntoisia puita. Alueelta on poistettu kurtturuusupensaat.  

  Valaisinpylväiden välille ei ole istutettu pensaita. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 22.3.2023 kokoukseen.  

Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

  4. Länsialueen lähipalveluiden säilyttäminen ja edelleen  

  kehittäminen 
 

  Halutaan säilyttää ja kehittää edelleen läntisellä alueella vielä olevia  

  kunnallisia lähipalveluita; vanhustenpalvelut, nuorisotoimi, kirjasto  

  jne. Kouluverkon uudistamisen seuranta on tärkeää lähivuosina 

  Halutaan myös painottaa kaupallisten palveluiden kehittämistä  

  alueella. 
 

  Toimenpiteet: Seurataan Sammontalon rakentumista ja sitä kautta 

  kouluverkon uudistamista. 
 

Vireillä oleva kaava; Sammontalon asemakaavan muutos 
https://www.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-

maankaytto/Kaavoitus/Asemakaavoitus/Viimeisimmat-vahvistuneet-asemakaavat-ja-

asemakaavamuutokset/Sammontalo-asemakaavan-muutos  
 

Sammontalon arkkitehtuurikilpailu: https://www.lappeenranta.fi/fi/Osallistu-ja-

vaikuta/Lansialueen-palveluverkko/Sammontalon-arkkitehtuurikilpailu  
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 22.3.2023 kokoukseen.  

Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

5. Ruoholammen ympäristö-, katu- ja palvelurakentaminen 
 

  Ruoholammen asukkaat toivovat, että tehdyt alueet saatetaan  

  valmiiksi. Kadut, katuvalot, viherrakentaminen ja muu normaali  

  asukasviihtyvyyteen liittyvät asiat pitää saada kuntoon. 

   

  Toimenpiteet: Kysytty Kadut ja Ympäristö vastuualueelta päivitystä. 
 

Vastaus: Rakennamme yhdyskuntatekniikan kohteet hyväksytyn 

työohjelman ja käytettävissä olevien resurssien mukaan. Uusilla alueilla 

esimerkiksi katujen pintauksissa odotetaan, että alue on kokonaan 

rakennettu, ennen pintauksien tekemistä. Ruoholammen alueella 

https://www.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Asemakaavoitus/Viimeisimmat-vahvistuneet-asemakaavat-ja-asemakaavamuutokset/Sammontalo-asemakaavan-muutos
https://www.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Asemakaavoitus/Viimeisimmat-vahvistuneet-asemakaavat-ja-asemakaavamuutokset/Sammontalo-asemakaavan-muutos
https://www.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Asemakaavoitus/Viimeisimmat-vahvistuneet-asemakaavat-ja-asemakaavamuutokset/Sammontalo-asemakaavan-muutos
https://www.lappeenranta.fi/fi/Osallistu-ja-vaikuta/Lansialueen-palveluverkko/Sammontalon-arkkitehtuurikilpailu
https://www.lappeenranta.fi/fi/Osallistu-ja-vaikuta/Lansialueen-palveluverkko/Sammontalon-arkkitehtuurikilpailu


 

 

rakennetaan taloja vielä ja pyrimme resurssien mukaan saattamaan 

alueen yhdyskuntatekniikan valmiiksi. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 22.3.2023 kokoukseen.  

Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

6. Sammonlahden ranta-alueen kunnostus ja kehittäminen 

virkistyskäyttöön 
 

  Sammonlahden ranta halutaan kehittää ensiluokkaiseksi uima-  

 rannaksi. Skinnarilan ranta on ollut aikanaan yleinen uimaranta,  

 mutta ilkivallan takia lopetettu. Tavoitteena saada takaisin yllä- 

 pidettävien rantojen listalle. Sama tavoite Huhtiniemen rannan  

 kohdalla. 
 

 Toimenpiteet: Esitetty asia kaupungille. Kokouksessa 8.11.2022  

 päätettiin tehdä kuntalaisaloite Skinnarilan ja Huhtiniemen rantojen  

 palauttamiseksi kaupungin ylläpitoon. 
 

 Kaupunki on jo todennut tämän tavoitteen osalta seuraavasti; Näitä  

 kahta uimarantaa ei tulla ottamaan takaisin kaupungin ylläpidettäviksi  

 uimarannoiksi. Kahdesta syystä:  
 

1. Ei ole tarkoituksenmukaista yhdellä alueella olla useampaa 

kaupungin varoin ylläpidettyä uimarantaa  
 

2. Tulevaisuudessa yhä useampi uimaranta tippuu pois kaupungin 

ylläpidosta taloustilanteen takia. 
 

PÄIVITYS: Kuntalaisaloite tehty. Seurataan tavoitteen toteutumista. 

https://www.kuntalaisaloite.fi/fi/aloite/31017  

 

7. Lähiliikuntapaikkoja läntiselle alueelle 
 

Läntisen alueen asukkaat ovat esittäneet toivomuksen Sammonlahden 

alueelle rakennettavasta lähiliikuntapaikasta. Yksi pitkään esillä ollut 

paikka on Sammonlahden koulun ja liikuntahallin välissä oleva kenttä. 
 

Toimenpiteet: Kysytty liikuntatoimelta päivitystä asiaan. 
 

Vastaus: Sammontalon yhteydessä on suunnitelmissa rakentaa 

koulun piha-alue palvelemaan alueen asukkaita monipuolisena lähi-

liikuntapaikkana. Suunnitelmassa on vaikka minkälaista peli- ja 

toiminta-aluetta. Liikuntatoimen osalta alueelle rakennetaan 2023-2024 

keinonurmi pallokenttä nykyisen nurmikentän tilalle. Lisäksi 

suunnitelmissa joskus tulevaisuudessa on rakentaa tekojääalue 

tulevan kentän viereen. 

 

https://www.kuntalaisaloite.fi/fi/aloite/31017


 

 

Kaikki uudet koulut on toteutettu periaatteella, että niiden piha-alueet 

toimisivat iltaisin ja viikonloppuisin alueen lähiliikuntapaikkana. Tällä 

ajatuksella toteutetaan myös Sammontalon piha. Pihasuunnitelmaa 

tullaan kehittämään ja se käydään yhdessä käyttäjien kanssa läpi. 
 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 22.3.2023 kokoukseen.  

Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi tavoitteiden päivityksiä. Keskustellaan tavoitteista.  

  Päätetään tarvittaessa jatkotoimenpiteistä. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi tavoitteiden päivityksiä. Keskusteltiin tavoitteista.  

  

  Merkittiin tiedoksi Liikuntatoimen vastaus tehtyyn kuntalaisaloitteeseen,  

   tavoite 6. Vastaus kokonaisuudessaan pöytäkirjan liitteenä:  

  Liikuntatoimi vastannut seuraavasti: (lyhyt kooste) Aloitteessa mainittu  

  Huhtiniemen ranta kuuluu näihin kunnossapidossa olevien rantojen  

  piiriin. Sen virallinen nimi on Kuusimäen uimaranta. Liikuntatoimen  

  näkemyksen mukaan Skinnarilan uimarantaa ei oteta kunnossapidon  

  piiriin, koska Sammonlahden – ja Kuusimäen uimarannat ovat  

  saavutettavuudeltaan erittäin lähellä Skinnarilan rantaa. Skinnarilan ns.  

  uimaranta-aluetta voi käyttää vapaasti edelleen, vaikka se ei kuulu  

  liikuntatoimen kunnossapidon piiriin.  
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13. Muut asiat 
 
Meidän Lappeenranta § 46 
Läntinen alueraati  

  
 

 
 

Puheenjohtajan esitys 
 
 Merkitään tiedoksi. 
 
Päätös Ei ollut muita asioita. 
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14. Seuraava kokous 
 
Meidän Lappeenranta § 47 
Läntinen alueraati  
 
 Puheenjohtajan esitys 
 
  Seuraava kokous pidetään syksyllä 2023.  
 
  Todetaan, että edelleen realiajassa käsitellään Läntisen alueen  
  asioita sähköpostitse alueraadissa. 
 
 Päätös Seuraava kokous pidetään 5.10.2023 klo 17:00. 
    
   
 
 


